
Ответы и комментарии к разделу "Аудирование" (часть А1-А7). Как избежать ошибок.

  

A1. You can meet   your friends in large shopping centres and

cafes.

1) True              2) False              3) Not stated

Interviewer: Hi Jane! Can you tell our readers why you love living in Cape Town?

Jane: Yes! Well, this June thousands of football fans came to our city to watch the World Cup. But there's more to the country than football. There are always fun things to do, day and night, especially if you are young. There are malls and coffee shops where you can just relax with your friends.

Ключевые слова выделены в аудиотексте жирным шрифтом. Ин­формация о том, что вы можете встречаться с друзьями в крупных торговых центрах и кафе, соответствует содержанию аудиотекста. Оборот meet your friends из задания перекликается с оборотом relax with your friends из аудиотекста, а часть фразы large shop ­ ping centres and cafes из задания имеет то же значение, что сло­ восочетание malls and coffee shops из аудиотекста. 

Правильный ответ — 1 (True).
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А 2. Dune-bashing means driving along the beach in the dunes. 

1) True               2) False               3) Not stated

Interviewer: What is dune-bashing? Can you tell me more about it?

Jane: Dune-bashing is riding three-wheel hikes through the sand dunes on the beaches.

Ключевые слова выделены в аудиотексте жирным шрифтом. В задании речь идет о езде на машине ( driving ), а в аудиотексте — о езде на трехколесных велосипедах ( riding three - wheel bikes ). Правильный ответ — 2 (False).

A3. You can see the city from Table Mountain only in sunny weather.                                                                            

1) True               2) False               3) Not stated

Interviewer: What is the one thing I should see? Jane: You should really go and see Table Mountain. You can see the city from up there .

Как в задании, так и в, аудиотексте говорится о возможности уви­деть город с горы, но в аудиотексте ничего не сказано о возмож­ности увидеть город только в солнечную погоду ( only in sunny weather ). Правильный ответ — 3 (Not stated).

А4. If you have fear of heights, take a cable car to get   to the
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top of the Table Mountain.

1) True               2) False                3) Not stated    .

Interviewer: What is the one thing I should see?

Jane: You should really go and see Table Mountain. You can see the city from up there. Take the cable car if you are not   scared of heights.

В задании говорится   о том, что, если у вас боязнь высоты, вам следует   пользоваться подъемником (if you have fear   of heights, take a cable car). В аудиотексте   утверждается обратное: восполь зуйтесь подъемником,   если вы не боитесь высоты (take the cable car if you are not scared of heights).

Правильный ответ — 2 (False).

A5. Dassie is an   African mouse.

1) True               2) False               3) Not stated

Jane: You should really go and see Table Mountain. You can see the city from up there. Take the cable car if you are   not scared of heights. You will see a really cute animal that lives there — the dassie.

Interviewer: What kind of animal is it?
Jane: Actually it is quite small and looks like a large mouse.
But although it just resembles a mouse, they say   that in origin it is closer  to an elephant!
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В задании говорится,   что даман (dassie) является африканской 
мышью. Это   утверждение противоречит содержанию аудиотекста, 
в котором   утверждается что даман выглядит как крупная мышь 
(looks like a large mouse), а по происхождению   ближе к слонам 
(in origin it is closer to elephants).

Правильный ответ — 2 (False).

A6. Cape Town is   not completely safe.

1) True               2) False               3) Not stated

Interviewer: Is it true there is a lot of crime? Is Cape Town safe?

Jane: Like in any big city, I wouldn't suggest walking around late at night but don't let that stop you from coming here.

В задании   утверждается, что Кейптаун не вполне безопасный город (is not completely safe). Это согласуется с   содержанием аудиотекста,   поскольку Джейн говорит, что она не посоветовала  

бы гулять по городу   поздно ночью (I wouldn't suggest walking  

around late at night).
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Правильный ответ —   1 (True).

А 7. If you go to South   Africa in July, don't forget to take warm clothes. 

1) True               2) False               3) Not stated

Interviewer: Is it really hot? Shall I bring all my summer clothes if I come in July? 

Jane: No! In July it's winter here so I suggest you pack your winter clothes — but our winter isn't as cold as a winter in Europe, so a jacket or jumper will keep you warm on a mild winter's day.

В задании говорится о том, что, направляясь в Южную Африку в июле, следует захватить с собой теплые вещи ( don ' t forget to take warm clothes ). Это согласуется с содержанием аудиотекста, где звучит информация о том, что нужно захватить зимние вещи ( winter clothes ). 

Правильный ответ — 1 (True).
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